
Slovenský Klub 500 zverejnil oficiálne
stanovisko k žiadosti politického gestapa
NAKA, ktorá vyšetruje, či najväčšie slovenské
firmy nákupom nerastných surovín z Ruska
spáchali vojnový trestný čin a trestný čin
financovania terorizmu
- CZ24 News | 8. června 2022

SLOVENSKO: Vyšetrovateľ NAKA František Ondrišák sa Klubu 500 pýta na viacero otázok v
súvislosti s možným dopadom na podnikateľské prostredie pre prípad zastavenia odberu
istých nerastných surovín z Ruska.

Klub 500, na čele so svojim šéfom Vladimírom Sotákom, oficiálne odpovedal Národnej kriminálnej
agentúre (NAKA) na jej neobvyklé dotazy ohľadom nakupovania plynu a ropy z Ruskej federácie. Tie
boli súčasťou zisťovania informácií v súvislosti s podozrením zo spáchania trestného činu
financovania terorizmu v rámci organizovanej zločineckej skupiny. Podozrivá má byť Slovenská
republika a firmy u nás pôsobiace.

Po uverejnení listu, v ktorom NAKA žiadala napríklad o odpovede, či organizácia spolupracuje s
vládou v týchto otázkach, alebo aký má Klub 500 názor na celú problematiku, sa spustil odmietavý
postoj z viacerých strán.

Okrem samotného Klubu 500 a opozície sa k praktikám mužov zákona, vedených policajným
prezidentom Štefanom Hamranom, postavila mimoriadne negatívne aj významná časť občanov.
NAKA totiž klubu, ktorá združuje najväčších zamestnávateľov oznámila, že aj s prihliadnutím na
odpovede jeho zástupcov, sa bude ďalej rozhodovať, či začne trestné stíhanie vo veci financovania
terorizmu, alebo nie.

Odmietajú obvinenia z financovania terorizmu

Združenie potvrdilo, že viedlo a vedie dialóg so všetkými vládami, čo je vzhľadom na zmysel
existencie a poslanie klubu logická odpoveď.

„Klub 500 sa už 20 rokov intenzívne venuje otázkam kvality podnikateľského prostredia. 20
rokov vedieme transparentný dialóg so všetkými vládami, ktoré tu boli a sú, a prinášame
návrhy k tomu, aby sa zlepšovala kvalita života a životná úroveň obyvateľov
Slovenska,“ uvádza Klub 500 vo svojom dnešnom stanovisku.

Obvinenia z financovania terorizmu v rámci zločineckej skupiny však zástupcovia najväčších
zamestnávateľov na Slovensku odmietajú: „Klub 500 ani jeho predstavitelia sa nedopustili
žiadnej trestnej činnosti. Klub 500 preto podal správu v zmysle požiadavky vyšetrovateľa.“
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Skutočne veria, že Hegerova vláda to zvládne?

List od NAKA, pri ktorom mnohí upozorňovali na jeho výhražný charakter, mohol byť vraj aj
nástrojom vlády, aby Klub 500, často vládu kritizujúci, prispôsobil svoje názory a stanoviská vládnej
politike.

Posledné stanovisko Klubu 500 je zároveň v jeho záverečnej časti zvláštne, pričom v kontexte vyššie
uvedeného a taktiež v kontexte kritických postojov združenia na adresu vlády, vyznieva pomaly až
ako Sotákov bežný pokus o iróniu.

„Klub 500 vyjadruje presvedčenie, že vláda nikdy nepripustí, aby došlo ku kolapsu
slovenského priemyslu s obrovskými následkami v sociálnej sfére,“ píše sa konkrétne v závere
stanoviska.





Soták: Oni si nevedia predstaviť, čo to znamená, odstaviť fabriky. Keď zastane ekonomika,
tak sa nebudeme stačiť diviť

Predseda Klubu 500 Vladimír Soták spoločne so šéfom Slovenskej obchodnej a priemyselnej komory
Petrom Mihókom vyzvali na tlačovej besede v polovici mája Hegerovu vládu, aby neriskovala
zatvorenie ruských kohútikov a zabezpečila dostatku plynu pre chod slovenskej ekonomiky.

„Prosím vládu, parlament a ministra hospodárstva, aby urobili všetko preto, aby plyn
bol,” odkázal kompetentným Soták. Zároveň pripomenul všetkým tým, ktorí hovoria o nutnom
odpojení od ruského plynu, či sú ochotní niesť za tento krok aj následnú zodpovednosť.

„Oni si nevedia predstaviť, čo to znamená, odstaviť fabriky,” skonštatoval ďalej.

Bez stabilných dodávok plynu hrozí slovenskej ekonomike kolaps. Viacero fabrík by bez tejto
suroviny nemohli vyrábať a hrozilo by im zastavenie výroby. Zabezpečenie plynulých dodávok je totiž
podľa zástupcov našich najväčších zamestnávateľov dôležitejšie ako mena, v ktorej za plyn zaplatíme.

“Keď funguje ekonomika, tak všetko ide ľahšie. Keď zastane, tak sa nebudeme stačiť
diviť,” tvrdí predseda Klubu 500 Vladimír Soták.

Soták s Mihókom odmietli ideologizáciu obchodu a myslia si, že Slovensko by malo zaplatiť v prípade
potreby za plyn aj v rubľoch. “Keby som mal kúpiť v čínskej mene, tak to kúpim,” dodal Soták.

Ako ďalej povedal, tak sa nechce dožiť situácie, že matka nekúpi rožky a chlieb pre deti. Podľa
Sotáka sa nekompetentní ľudia vyjadrujú o energetike a neuvedomujú si dôsledky zastavenia plynu
na Slovensko.

„Keď sme takí tupí, že chceme odstaviť slovenskú ekonomiku, tak ju odstavme. Nech ju
odstrihnú tí, ktorí ju chcú odstrihnúť. Keď nebude plyn, tak presne toto hrozí. Urobte to a
národ vás zmelie,“ odkázal kritikom Soták.

Generálny riaditeľ Železiarní Podbrezová sa obul do tzv. ekonomických poradcov a politických
aktivistov financovaných od kadekoho, do Prezidentskej kancelárie, do slovenských europoslancov a
všetkých tých politikov a novinárov, ktorí vyzývajú stopnúť energie dovážané z Ruskej federácie. A
varoval, že ak týmito neuváženými vyhláseniami spôsobia kolaps národného hospodárstva, tak pred
hnevom obyvateľov budú utekať do zahraničia.

Počas novinárskych otázok prišlo k osvedčenému verklíkovaniu mantry o podpore vojny tým, že by
sme platili za ruské energie. Šéfovi Klubu 500 v tej chvíli už praskli nervy.

 

Pozrite si celú tlačovú besedu:
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